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سرویس سیاســی -عضو حقوقدان شورای 
نگهبان گفــت: اصلاح قانون انتخابــات دیر و به 
صورت حداقلی انجام شد؛ انتظار ما این بود که قانون 

جامعی درباره انتخابات به تصویب برسد.
عباسعلی کدخدایی در جمع شرکت کنندگان 
در بیســت و هشــتمین دوره طرح ولایت بسیج 
دانشــجویی اظهار داشت: انقلاب اسلامی مبتنی بر 
آموزه های نهضت حســینی شکل گرفت و هر روز 
باید خودمان را با این نهضت و اهداف آن بسنجیم.

دانشــجوی انقلابی و طراز علاقه مند به نهضت و 
قیام حســینی است و چنین دانشجویی باید پیشرو 
باشــد. دانشجویان انقلابی باید نسبت به بیانیه گام 
دوم انقلاب و وظایف خود نسبت به آن آشنا باشند.

کدخدایی اظهار داشت: وقتی از دانشجوی دینی و 
انقلابی ســخن گفته می شود، یک بعُدش مطالعه و 
انجام وظایف علمی است. دانشجوی انقلابی باید 
در حوزه تخصصی خودش ممتاز باشد و دوره های 
تحصیلی اش را با موفقیت و نمرات عالی سپری کند.

وی که در مسجد دانشگاه شهید بهشتی تهران سخن 
می گفت، خاطرنشان کرد: همچنین انتظار است که 
دانشجوی انقلابی مطالبه گر باشد و نسبت به آنچه 
در جامعه و سیاســت می گذرد، حساس باشد و در 
مسیر اصلاح گام بردارد.این عضو حقوقدان شورای 
نگهبان اضافه کرد: یک دانشجوی انقلابی و متدین، 
انســان توانمندی در دفاع از جامعه و نظام سیاسی 
است که شهدای بسیاری برای حفظ آن جانشان را 
فدا کردند. دانشجو باید مرجع افکار عمومی باشد و 
در راستای مرجعیت سیاسی و اجتماعی عمل کند. 
دانشــجو اگر تحلیل و بصیرت داشته باشد، 
در زمین دیگران بــازی نخواهد کرد و خود طراح 
بازی خواهد بود.کدخدایی درباره نسبت دانشجوی 
انقلابی با قانون اساسی و حقوق اساسی بیان کرد: از 
دانشجویان دعوت می کنم که قانون اساسی را مطالعه 
و به مشروح مذاکرات تدوین آن مراجعه کنند؛ چراکه 
انســان را صاحب تحلیــل در حوزه حقوق و نظام 
سیاسی می کند. دانشجو اگر بتواند از ظرفیت هایش 
استفاده کند و با تحلیل و بصیرت باشد، مورد طمع 
دشمنان قرار نخواهد گرفت و می تواند جایگاهش 
را به خوبی در اجتماع تعیین کند. دانشجوی صاحب 

تحلیل می تواند در جامعه امیدآفرینی کند.این عضو 
حقوقدان شــورای نگهبان در بخــش دیگری از 
صحبت هایش درباره نقش دانشجویان در انتخابات 
گفت: اصول مختلفی از قانون اساسی درباره انتخابات 
و مشارکت مردم است. دانشجوی مسلمان و انقلابی 
که سرنوشت کشور برایش مهم است باید بداند که 
چگونه نهاد های عالی نظام شــکل می گیرد و برای 
مشــکلات آن نهاد ها نیز پاسخ و طرح داشته باشد.
وی درباره راهبرد های اعلامی رهبر معظم انقلاب 
درباره انتخابات مبنی بر سلامت، امنیت، مشارکت 
و رقابت هم عنوان کرد: در حوزه ســلامت و امنیت 
دســتگاه هایی مسئولیت دارند، اما سهم عمده ای از 
مشارکت و رقابت متوجه جامعه به ویژه دانشجویان 
خلاق و ایده پرداز انقلابی و متدین است. دانشجویان 
به طور ویژه در تحقق این راهبرد ها نقش دارند؛ چرا 
که وابستگی به گروه ها و جناح های سیاسی ندارند 

و به دنبال تحقق شایسته سالاری هستند. 
شایسته ســالاری مــورد تاکید مقــام معظم 
رهبری در سیاســت های کلی انتخابات نیز است.
این عضو حقوقدان شــورای نگهبان درخصوص 
ضرورت اصلاح قوانین انتخاباتی گفت: در دهه ۷۰، 
اصلاحاتی در مورد قوانین انتخاباتی انجام گرفت، 
اما پایه و اساس همان قانون انتخاباتی دهه ۶۰ بود. در 
یکی دو دهه گذشته با ثبت نام های حداکثری روبرو 
بودیم که قوانین موجود پاسخگو نبود.کدخدایی با 
بیان اینکه حدود ۷ ســال از ابلاغ سیاست های کلی 
انتخابات می گذرد، اما هنوز نتوانستیم قانون جامعی 
براســاس آن سیاست ها داشته باشیم، اظهار داشت: 
اصلاح قانــون انتخابات دیر و به صورت حداقلی 
انجام شد؛ انتظار ما این بود که قانون جامعی درباره 
انتخابات به تصویب برســد. قانون موجود بخشی 
از اشــکالات را برطــرف می کند.یکی از مهمترین 
اصلاحات در قانون انتخابات طراحی مرحله ای با 
عنوان پیش ثبت نام اســت. افرادی که می خواهند 
داوطلب بشوند باید مدارک اولیه ارائه و در صورتی 

که آن مدارک صحیح باشد، می توانند ثبت نام کنند.
این عضو شورای نگهبان درباره بخش تبلیغات 
در قانون انتخابات جدید مجلس گفت: در اصلاح 
قانون انتخابات شرایطی به وجود آمده تا مشخص 

شود تبلیغات چگونه و در چه فضایی انجام بگیرد.
وی خاطرنشان کرد: در حوزه فرهنگ عمومی 
اقدامــات اثرگذاری درباره انتخابات انجام نشــده 
است. در قانون جدید نهاد های رسانه ای و آموزشی 
موظف شــده اند تا اقداماتی در این خصوص انجام 
بدهند.کدخدایی تصریح کرد: دشــمن همواره از 
انتخابات ضربه خورده و همیشه نیز تلاش داشته تا 
حضور مردم را کم رنگ نشان بدهد یا کم رنگ سازد. 
از دانشــجویان انتظار است که در حوزه مشارکت 

تلاش کنند.
وی افزود: دشــمن همچنین عنوان می کند که 
در کشور های دیگر نظارت بر انتخابات وجود ندارد 
که این یک دروغ است. در همه کشور ها روش هایی 

برای نظارت بر انتخابات وجود دارد.
این عضو حقوقدان شورای نگهبان در پاسخ به 
سوال یکی از دانشجویان درباره احراز صلاحیت ها 
گفت: ما بر اساس مســتنداتی که در اختیار داریم، 
صلاحیت های افراد را بررســی می کنیم. اگر همه 
گزارش ها و سند ها حاکی از این باشد که فرد متخلف 
اســت، بدون شک تایید صلاحیت نخواهد شد.در 
انتخابات هــای مجلس و خبرگان مراحل متعددی 
برای اعتراض افرادی که صلاحیت شان احراز نشده 
وجود دارد، اما در انتخابات ریاســت جمهوری رد 
صلاحیت نداریم. بلکه تنها اعلام می شود این تعداد 
افراد واجد شرایط و صلاحیت ها هستند. کدخدایی 
اظهار داشت: قانون انتخابات به شورای نگهبان اعلام 
کرده که این شــورا باید دلایل ردصلاحیت ها را به 

صورت محرمانه به افراد اعلام کند.
وی گفت: متاســفانه برخی افــراد ادعا هایی 
مطرح می کنند و می گویند که شــورای نگهبان ما 
را بــدون دلیل رد صلاحیت کــرد. آن ها از اینکه ما 
در بیان دلایل ردصلاحیت ها منع قانونی و شــرعی 
داریم، سوءاستفاده می کنند.کدخدایی همچنین در 
پاسخ به سوال دانشجوی دیگری درباره کسانی که 
در اغتشاشات و فتنه نقش داشتند و اکنون می خواهند 
داوطلب نمایندگی مجلس شوند، پاسخ داد: هرکس 
به هر دلیلی مقابل نظام جمهوری اســلامی ایستاده 
باشــد، قطعا رفتارهایش مورد بررسی قرار خواهد 

گرفت.

کدخدایی عضو حقوقدان شورای نگهبان:

دلایل رد صلاحیت ها محرمانه به افراد اعلام می شود

مگر قرار نبود 

تکذیب شد

۲۸ میلیون نفر 

انتشار عکس 

قوم و خویش 

بیش از ۵۳ درصد 

تناسبی شدن انتخابات

حس نکرده و نمی کنم

انتقال پول  به عمان 

صادرات به عراق 

اخبار ویژه ...

معترضان دیروز و متولیــان امروز چرا در خصوص وضعیت نگران کننده 
بورس سکوت کرده اید؟ همتی، رییس کل اسبق بانک مرکزی در توئیتی با هشتگ 
حافظه تاریخی نوشت: معترضان و مدعیان دیروز و متولیان امروز! چرا این روز ها 
در خصوص وضعیت نگران کننده  بورس سکوت کرده اید؟ مگر قرار نبود بورس 
اولویت اول شما باشد و حتی، سه روزه مشکل آن را رفع کنید؟! آیا وضعیت بورس 

چیزی جز نتیجه سیاستها، تصمیمات و نگرش دولت در مورد بورس می باشد؟!

رئیس کمیســیون شورا ها و امور داخلی کشور مجلس گفت: تاکنون روند 
استیضاح وزیر کشور در این کمیسیون کلید نخورده است و ادعای آغاز این فرآیند 
صحت ندارد. پیشتر نیز سید کاظم دلخوش اباتری در صحن علنی مجلس طی 
تذکری آیین نامه ای مدعی شده بود تعداد امضاکنندگان تقاضای استیضاح وزیر 
کشور از ۸۰ نفر عبور و درخواست کرده بود تا استیضاح احمد وحیدی از سوی 
هیأت رئیســه اعلام وصول شــود، اما تا کنون در صحن علنی مجلس، تقاضای 

استیضاح وزیر کشور از سوی هیأت رئیسه اعلام وصول نشده است. 

محسن پیرهادی، نایب رئیس کمیسیون تلفیق برنامه هفتم با هشدار به ۲۸ 
میلیونی شدن جمعیت زیر خط فقر، زنگ خطر حوزه سلامت اجتماعی را به صدا 
در آورده اســت، گفت: بی توجهی به رشــد آسیب های اجتماعی سبب بحرانی 
شدن حوزه سلامت اجتماعی می شود در این میان زنانه شدن آسیب های اجتماعی 
باید به صورت ویژه مورد توجه قرار گیرد. محسن پیرهادی با بیان اینکه رسیدن 
جمعیت زیرخط فقر کشور به مرز ۲۸ میلیون نفر زنگ خطر برای توجه ویژه به 
حوزه آســیب های اجتماعی را به صدا در آورده اســت، گفت: سقوط اقتصادی 
برخی قشرهای جامعه در یک دهه اخیر، رشد حاشیه نشینی، افزایش آمار اعتیاد، 
فساد، افزایش مهاجرت به شهر های بزرگ، زنانه شدن چهره آسیب های اجتماعی 
و... از جمله هشدار هایی است که اگر نسبت به ساماندهی و مقابله با آن در برنامه 
هفتم توسعه جدی نباشیم، به زودی در حوزه سلامت اجتماعی جامعه با بحران 

جدی روبرو می شویم. 

عضو دفتر حفظ و نشر آثار رهبر انقلاب تلویحا به انتشار عکس رئیس دولت 
اصلاحات در کنار رئیس دفتر رهبر انقلاب واکنش نشان داد. مهدی فضائلی در 
توئیتر خود نوشت: خسارات  سنگین مادی و معنوی فتنه۸۸ فراموش نمی شود و 
افراطیون یک جریان نمی توانند با خلق یک صحنه یا بهره برداری از یک صحنه 

تصادفی و ناخواسته، نقش عوامل مؤثر در آن فتنه را کمرنگ یا محو کنند.

امام جمعه مشــهد در مصاحبه اختصاصی بــا روزنامه فرهیختگان درباره 
مقایســه حمایت از دولت رئیســی با دولت روحانی گفت: آن مقداری که من از 
دولت قبل حمایت کردم، از دولت ســیزدهم نکردم. در بخشی از مصاحبه علم 
الهدی امام جمعه مشهد تصریح شده است. آن مقداری که من از آن دولت حمایت 
کردم، از دولت سیزدهم نکردم. الان فکر می کنند، چون رئیس دولت قوم و خویش 
من اســت، من به دولت نقد نمی کنم. چشــم نقد بین ندارند اینها. در صورتی که 
سه هفته حرف من مساله معیشت مردم بود. حتی وقتی وزیر اقتصاد مشهد بود 
به ایشان گفتم خودتان اقتصاد دان هستید و متوجه هستید که مقصد اقتصاد کلان 
با اقتصاد خرد فرق می کند. مساله ثبات معیشتی برای ما مهم است. اینکه معیشت 
را به مسائل اقتصاد کلان گره زدید، مخالفیم. منتها مشکلی که داریم این است که 
مردم خطبه های ما را گوش نمی دهند، نمازجمعه هم که شرکت نمی کنند و حتی 
خطبه هــا را از تلویزیــون گوش نمی دهند، ولی در عوض هر چیزی که دیگران 
نوشــتند و آن را تیتر کردند، همان را به حساب ما می گذارند. خب ببینید؛ کسی 
این پنج جلسه را که ما برای معیشت به دولت سیزدهم نقد کردیم، نمی بیند و فکر 

می کنند ما به دولت نقد نمی کنیم. 

روزنامه دولت در بخش »دیگه چه خبر؟« نوشت: بر اساس یک نظرسنجی 
معتبر بیش از ۵۳ درصد مردم گفته اند که اسم رئیس مجلس را نمی دانند! روزنامه 
ایران نوشت: بررسی های مراکز افکارسنجی نشان دهنده تضعیف جایگاه مجلس 
به واســطه رفتار برخی از نمایندگان در میان مردم اســت، تا جایی که بسیاری از 
ایرانیان حتی نام رئیس مجلس را هم نمی دانند. براساس یک نظرسنجی معتبر، 
بیش از ۵۳ درصد مردم گفته اند که اسم رئیس مجلس را نمی دانند! همچنین در 
پاسخ به پرسش درباره رضایت از مجلس، بیش از ۶۸ درصد مردم گفته اند اصلًا 
از مجلس رضایت ندارند یا کم رضایت دارند. هرچند ۱۲ درصد هم اعلام کرده اند 

که به مقدار زیاد و خیلی زیاد از مجلس رضایت دارند.

رئیس کمیسیون شورا های مجلس گفت: بنا داریم طرح تناسبی شدن انتخابات 
را در قالب طرحی جداگانه، به جریان بیندازیم که اگر دوفوریت آن تصویب شده 
و به جریان بیفتد، احتمال آن وجود دارد تا آن طرح نیز برای انتخابات امسال، قابل 
اجرا شود. محمدصالح جوکار، رئیس کمیسیون امور داخلی و شورا ها در مجلس 
شورای اسلامی ، با اشاره به حذف تناسبی شدن انتخابات تهران از طرح اصلاح 
قانون انتخابات مجلس، گفت: باتوجه به اینکه مواد طرح اصلاح قانون انتخابات 
غیر از بند تناسبی شدن به تایید شورای نگهبان و مجمع تشخیص رسیده  است، ۵۶ 
ماده دیگر این طرح با حذف بند تناسبی شدن انتخابات تهران، اجرایی خواهد شد. 

وزیر ســابق ارتباطات به خبری مبنی بر حضورش بــه عنوان کاندیدا در 
انتخابات آینده مجلس واکنش نشان داد. محمدجواد آذری جهرمی وزیر سابق 
ارتباطات در واکنش به خبری مبنی بر حضورش به عنوان کاندیدا در انتخابات 
آینده مجلس گفت: تکلیفی بر خودم برای شرکت در انتخابات مجلس حس نکرده 
و نمی کنم. او همچنین درباره گزارش هایی مبنی بر صحبت علی لاریجانی با او 
برای شرکت در انتخابات گفت: »این خبر صحت ندارد و آقای لاریجانی چنین 

پیشنهادی به بنده نداده اند.« 

سخنگوی وزارت خارجه آمریکا عنوان کرد که بخشی از پول های ایران در 
بانک های عراقی به حســابی در عمان انتقال داده خواهد شد، اما محدودیت ها در 
رابطه با استفاده از این اموال همانند گذشته خواهد بود. متیو میلر، سخنگوی وزارت 
خارجه آمریکا، در کنفرانسی خبری در رابطه با اموال ایران در بانک های عراق گفت: 
می توانم تایید کنم که عمان تمایل خود برای دریافت بخشی از این اموال را از خود 
نشان داده است. ما انتظار داریم که این اتفاق رخ دهد. وی در ادامه ادعا کرد: به گمان 
ما این گامی حائز اهمیت است چراکه خارج کردن این پول ها از عراق مهم است.

ســخنگوی وزارت خارجه آمریکا عنوان کرد که بخشــی از پول های ایران 
در بانک های عراقی به حسابی در عمان انتقال داده خواهد شد، اما محدودیت ها 
در رابطه با اســتفاده از این اموال همانند گذشته خواهد بود. متیو میلر، سخنگوی 
وزارت خارجه آمریکا، در کنفرانسی خبری در رابطه با اموال ایران در بانک های 
عراق گفت: می توانم تایید کنم که عمان تمایل خود برای دریافت بخشی از این 
اموال را از خود نشان داده است. ما انتظار داریم که این اتفاق رخ دهد. وی در ادامه 
ادعا کرد: به گمان ما این گامی حائز اهمیت است چراکه خارج کردن این پول ها 

از عراق مهم است.

معاون قانون اساسی معاونت حقوقی ریاست جمهوری:

شبکهاجرایقانوناساسیتاسیسمیشود
سرویس سیاسی- سیداحمد حبیب نژاد با اشاره 
به گذشــت ۸ ماه از راه اندازی این معاونت در معاونت 
حقوقی ریاســت جمهوری درباره مهمترین اقداماتی 
که این معاونت در خصوص اجرای قانون اساسی که 
رئیــس جمهور را مجری آن می دانــد، اظهار کرد: در 
دستورالعمل اجرای اصل ۱۱۳ قانون اساسی که رئیس 
جمهور را مســئول اجرای قانون اساسی می داند، دو 
مورد نقض قانون اساسی شامل نقض جزئی و دیگری 

نقض کلی پیش بینی شده است.
وی افزود: بررســی نقض هــای جزئی قانون 
اساسی در اختیار معاونت ترویج قانون اساسی معاونت 
حقوقی ریاســت جمهوری قرار داده شده است لذا در 
این معاونت، سامانه ای با عنوان »پیگیری اجرای قانون 
اساسی« راه اندازی شده که شهروندان می توانند از هر 
نقطه کشور، موضوعاتی که نقض قانون اساسی باشد 

را برای پیگیری، اعلام کنند.
حل مشــکل پیوند اعضــا در مواردی که 

شناسنامه وجود ندارد
وی با بیان اینکه استقبال خوبی از این سامانه شده 
و مــردم موارد زیــادی را به ما اعلام کرده اند ادامه داد: 
برخی از این موارد به نتیجه رســیده است مثلا بحث 
پیوند کلیه، دختری از زاهدان نیاز به پیوند کلیه داشت 
و خانواده اش کلیه پیــدا نمی کردند و گرفتار بودند؛ 
مادرش می توانســت به او کلیه بدهد ولی بیمارستان 
از اجرای آن خودداری می کرد و می گفت چون مادر 
بیمار، شناسنامه ایرانی ندارد، امکان انتقال کلیه از وی 
به بیمار وجود ندارد و بیمارســتان زاهدان آن را نمی 
پذیرفت.حبیب نژاد ادامه داد: خانواده بیمار این موضوع 
را در سامانه قانون اساسی دولت ثبت کرد و نامه نگاری 
های معاونت حقوقی با وزارت بهداشت آغاز شد که 
نتیجه داد و مقرر شــد در مواردی که شناسنامه وجود 
ندارد و ما قطعی نمی دانیم که متقاضی، ایرانی است یا 
نه، بیمارستان ها باید پیوند کلیه یا سایر اعضا را انجام 
دهند. اخیرا این عمل پیوند کلیه انجام شده که موفقیت 

آمیز بوده است.
جلوگیری از افزایش سرســام آور قیمت 

کتاب های درسی
معاون قانون اساسی معاون حقوقی رییس جمهور 
یکــی دیگر از این مــواردی را که با پیگیری معاونت 
پژوهــش و ترویج قانون اساســی معاونت حقوقی 
ریاســت جمهوری، به ســود مردم خاتمه یافت را در 
خصوص کتاب های درسی عنوان و اظهار کرد: امسال 
بــا توجه به افزایش قیمت کاغــذ، ۴۵ درصد افزایش 
قیمت کتاب های درســی داشتیم؛ لذا هیأت پیگیری 
اجرای قانون اساسی نامه ای به رئیس جمهور نوشت 
کــه اگر این اتفاق بیفتد، به تعــداد کودکان بازمانده از 
تحصیل افزوده خواهد شد؛ رئیس جمهور هم به داوود 
منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه دستور داد و دولت 
۵۰ تا ۵۵ درصد هزینه چاپ کتاب های درسی امسال را 
بر عهده گرفت و لذا امسال افزایش قیمت کتاب های 

درسی نخواهیم داشت.
وی یادآور شد: علت اینکه دو هفته ثبت نام کتاب 
درسی به تعویق افتاد، به همین دلیل بود وگرنه امسال 

باید شاهد افزایش ۸۰ تا ۸۵ درصدی قیمت کتاب های 
درسی می بودیم.

هر شهروندی به سامانه قانون اساسی 
دسترسی دارد

حبیب نژاد با تاکید بر اینکه همه موارد اعلامی در 
سامانه اعلام نقض موارد جزئی قانون اساسی، پیگیری 
می شود، گفت: سعی ما این بوده که حداکثر ظرف ۴۸ 
ساعت پس از اعلام در سامانه، نامه های پیگیری از این 
معاونت به دستگاه مربوطه ارسال شود؛ حتی مواردی 
بود که به لحاظ پرونده قضایی به ما ارجاع شده و ما از 
دستگاه قضایی خواسته ایم تا آن را بررسی کند.معاون 
قانون اساســی معاون حقوقی رییس جمهور با تاکید 
بر اینکه هر شــهروندی می تواند به معاونت حقوقی 
ریاست جمهوری دسترسی داشــته باشد، افزود: در 
ادامه تشکیل معاونت پژوهش و ترویج قانون اساسی 
معاونت حقوقی ریاســت جمهوری، هیأت پیگیری 
اجرای قانون اساســی بــود البته چنین هیأتی در دوره 
های قبل هم بوده اما در دولت سیزدهم اتفاقی که افتاد 
این بود که رئیس جمهور شــخصا ریاست این هیأت 

را بر عهده گرفت.
وی دو تفــاوت دیگــر هیات پیگیــری اجرای 
قانون اساســی در دولت سیزدهم با دولت های قبل را 
چنیــن بیان کرد: مصوبات این هیات را رئیس جمهور 
یا معاونت حقوقــی وی ابلاغ می کند ضمن آنکه در 
هیأت های قبلی پیگیری قانون اساسی اشخاص حقیقی 
از اســاتید حقوق بودند امــا در هیأت پیگیری اجرای 
قانون اساســی که دولت سیزدهم ایجاد کرد، علاوه بر 
رئیس جمهور، معاون حقوقی وی، دبیر هیأت دولت، 
وزیر دادگستری، دادستان کل کشور و معاون پارلمانی 
رئیس جمهرور به اضافه ۸ نفر از اساتید حقوق عمومی 

هم حضور دارند.
وی این نکته را هم گفت که آیین نامه اجرایی این 

هیأت نوشته و دبیرخانه آن تشکیل شده است.

تاسیس شبکه اجرای قانون اساسی
معاون قانون اساسی معاون حقوقی رییس جمهور 
گفت: شــبکه اجرای قانون اساسی در دست تأسیس 
اســت و امیدواریم در ۱۲ مرداد که ســالروز برگزاری 
انتخابات مجلس خبرگان قانون اساسی است، شاهد 

آغاز به کار این شبکه باشیم.
حبیب نژاد گفت: خانه ملی قانون اساسی با مجوز 
شورای عالی انقلاب فرهنگی راه اندازی کرده شده که 
در زمینه گفت وگوهای اجرای قانون اساســی است؛ 
الان دغدغه مردم در حوزه حقوقی، اجرای کامل قانون 
اساســی است؛ خانه ملی قانون اساسی برای تضارب 
آرا و بررســی افکار در خصوص برداشــت از قوانین 

تأسیس شده است.
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران با تأکید بر اینکه 
بخش مهم دغدغه های معاونت ترویج قانون اساسی، 
اجرای فصل ســوم این قانون در خصوص حق های 
اقتصادی است، گفت: اصل های ۴۳، ۴۴ و همچنین بند 
»ب« اصل ۳ قانون اساسی را به جد پیگیری کرده ایم که 
اصل ۳ با عنوان تبعیض ناروا برای ما اهمیت زیادی دارد 
و نامه نگاری های مختلفی در این خصوص به دستگاه 
ها داشــته ایم که برخی از آنها ذیل عنوان »محرمانه« به 
دســتگاه اجرایی مربوطه ارسال شده است.وی با بیان 
اینکه تفسیر شورای نگهبان از اصل ۱۱۳ قانون اساسی 
مسئولیت رییس جمهور در این اصل را به دستگاههای 
اجرایی محدود می داند، گفت: سعی می کنیم مواردی 
که به دســتگاه ها و قوای دیگر هم مربوط می شود را 
با اقداماتی مانند نامه نگاری، پوشش دهیم ضمن اینکه 
دادســتان کل کشور را در هیأت پیگیری اجرای قانون 
اساســی عضو کرده ایم. حبیب نژاد خاطر نشان کرد: 
برای نمونه یکی از مواد قانون آیین نامه داخلی مجلس 
که اعتبار قانونی نداشــت را با نامه نگاری به مجلس 
گوشــزد کردیم و مجلس هم با همکاری هیأت رفع 

اختلاف دو قوه، نظر دولت را دوستانه پذیرفت.

معاون پژوهش و ترویج قانون اساسی معاونت حقوقی ریاست جمهوری با اشاره به برخی اقدامات هیأت پیگیری اجرای قانون اساسی گفت: 
با دستور رئیس جمهور، دولت بیش از نیمی از هزینه چاپ کتب درسی را برای کاهش دانش آموزان بازمانده از تحصیل بر عهده گرفت.

خانه ملی قانون اساســی با مجوز شــورای عالــی انقلاب فرهنگــی راه اندازی کرده 
شــده که در زمینه گفــت وگوهای اجرای قانون اساســی اســت؛ الان دغدغه مردم در 
حــوزه حقوقــی، اجرای کامل قانون اساســی اســت؛ خانه ملی قانون اساســی برای 
تضارب آرا و بررســی افکار در خصوص برداشــت از قوانین تأســیس شــده است.

سرویس سیاسی- یــک نماینده 
مجلس شــورای اسلامی گفت: دولت 
نگفته بــود قیمت ها را کاهش می دهد 
بلکــه گفته بود تورم را مهار می کند که 

عملکردها هم  همین را نشان  می دهد.
جعفر قادری درباره این که  دولت 
شــعار مهار تورم را داده است اما مردم 
کاهش تــورم را احســاس نمی کنند، 
گفت: درست است که تورم بالا داریم 
اما نرخ کاهشی بوده است و عملکردها 
هم همین را نشــان می دهد. این عضو 
کمیسیون برنامه در پاسخ به این که مردم می گویند افزایش قیمت ها چنین چیزی 
را نشان نمی دهد، بیان کرد: افزایش قیمت با تورم متفاوت است؛ دولت هم نگفته 
بود من قیمت ها را کاهش می دهم، گفته بود تورم را مهار می کنم. جهت گیری ها و 
کارهایی که انجام می دهد، نشان دهنده این است نرخ تورم نسبت به سال گذشته 
در حال کاهش اســت. وی تاکید کرد: اگر نگاهی به تورم نقطه به نقطه، ماهیانه و 
سالیانه داشته باشــیم متوجه می شویم که آمارها کاهش را نشان می دهند. قادری 
افزود: البته ما معتقدیم باید یک مقدار سرعت بیشتر شود، یعنی میزان کاهش نرخ 
تورم نســبت به گذشته بیشتر باشد. جهت گیری های دولت درست است اما  باید 
اقداماتش فوری تر و جدی تر باشــد. گاهی اوقات ما خودمان این انتقاد را داریم و 
معتقدیم باید از ظرفیت ها بیشتر استفاده شود. این عضو کمیسیون برنامه و بودجه 
اظهار داشت: ما معتقدیم باید از ظرفیت های تعامل با کشورهای مختلف استفاده 
کنیم. باید تعامل با کشورهای همسایه را سرعت دهیم. باید از ظرفیت های ترانزیتی 
اســتفاده کنیم. باید از ظرفیت تعامل با کشورهای منطقه و ظرفیت چین و روسیه 
و تعامل با این کشورها به شکل موثرتر و بهتر استفاده کنیم تا تاثیرش را در سفره 
و زندگی مردم مشاهده کنیم. کنترل هایی در بخش ارز خودرو و مسکن داشته ایم 
اما باید در سایر حوزه ها نیز دیده شود و تاثیراتش برای مردم ملموس تر باشد تا در 
بخش های دیگر نیز انتظاراتشان برآورده شود. قادری با اشاره به افزایش قیمت ها 
گفت: گاهی اوقات در بعضی اقلام به هم ریختگی قیمت داریم که به بحث های 
کنترلی و نظارتی بازمی گردد. هنگامی که نرخ ارز یک مقدار تثبیت شــده است و 
قیمتش اضافه نمی شود دیگر دلیلی برای افزایش قیمت های بعضی کالاها وجود 
نــدارد. به هم ریختگی و سوءاســتفاده هایی را بعضی از صنوف و مجموعه های 
مختلف انجام می دهند که باید جلوی سوءاستفاده ها گرفته شود، معتقدم یک مقدار 
وزارت صمت باید ساماندهی صنوف و موضوعات این چنینی را جدی تر بگیرد 

و برخورد کند.

سرویس سیاسی- یک عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی از طرح 
این کمیسیون برای ساماندهی مهاجران در کشور خبر داد.

مهدی ســعادتی بیشه ســری درباره این که وزیر کشور در یک آماری اعلام 
کرده  ۵ میلیون مهاجر افغانســتانی در کشــور وجود دارد که چالش امنیتی برای ما 
ندارد، این تعداد از مهاجرین چگونه رصد و پایش می شوند، گفت: همین حدود 
آمار داریم که ۵ یا ۶ میلیون نفر از کســانی در کشور هستند از کشورهای مختلف 
از جمله همسایه های شرقی ما افغانستان وارد کشور شده اند.این عضو کمیسیون 
امنیت ملی و سیاست خارجی یادآور شد: متاسفانه به دلیل وضعیت خاصی که در 
داخل افغانســتان وجود دارد؛ از جمله بی ثباتی چندین دولت گذشته، اشغالی که 
در دوران ســابق رخ داد و روی کار آمدن آمریکایی ها در منطقه و بعد هم ســقوط 
دولت قبلی و روی کار آمدن طالبان همه این ها عواملی است که باعث مهاجرت 
شده است.وی تاکید کرد: ما در کمیسیون  امنیت ملی و سیاست خارجی روی این 
موضوع حساس هستیم طرحی هم آمده است و کمیسیون روی آن کار می کند که 
مرتبط با ساماندهی موضوع مهاجرت در کشور است که سازوکار مهمی باید در 
آن دیده شــود که چگونگی ساماندهی، رصد و نحوه به کارگیری این ها صورت 
می گیرد.سعادتی بیشه سری خاطر نشان کرد: البته سیاست این است که بخشی از 
این ها ترد شوند و این گونه نیست عکس العملی نشان داده نشود، ما پیگیری داریم و 
کار خود را انجام می دهیم. نیروی انتظامی و وزارت کشور و وزارت خارجه روی 
این موضوعات حساس هستند.وی گفت: باتوجه به سیاست های کلی ما باید یک 
رابطه حسنه با مردم افغانستان داشته باشیم.این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی عنوان کرد: اخباری هم هست که شاید متاسفانه تعدادی از این ها دست به 
عملیاتی غیرقانونی بزنند و مشکلاتی برای کشور ایجاد کنند. در مجموع مناسباتی 
که با کشور افغانستان و یا در ارتباط با پناهنده ها داریم از روی رأفت اسلامی است اما 
این طور نیست هیچ عکس العملی نشان ندهیم.وی ادامه داد: در خصوص اقدامات 
تا جایی که بنده خبر دارم در سطح اطلاعاتی، امنیتی و نظارتی کاملا در صدر رصد 
هســتند، نحوه تیم های به کارگیری شان و نوع رفتارشان در سازمان های مختلف 
در این حوزه رصد می شود. سعادتی بیشه سری خاطرنشان کرد: در خصوص آن 
جمله ای که وزیر کشــور فرمودند، قطعا ما از جانب این ها دغدغه امنیتی خاصی 
نداریم. اما دشمن از هر فرصتی استفاده می کند؛ بعضاً در حوادثی مانند شاهچراغ 
یک بخشی از پاکستان و افغانستان را داشتیم که از این ها سوءاستفاده می کنند اما به 
جهت اشراف اطلاعاتی، بچه های ما کاملًا روی موضوع سوار هستند.وی ادامه داد: 
یک یا دو حادثه کوچک در مرز با طالبان داشتیم که با اقتداری که نظام جمهوری 
اسلامی دارد و برخوردهایی که کرد فعلا در این  خصوص مشکلی نیست.این عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی عنوان کرد: هنوز دولت و حاکمان فعلی 
افغانستان را به رسمیت نشناخته  ایم و دلایل مختلفی هم دارد و در این سیر اگر به 

نتایج جدیدی رسیدیم به مردم انشاالله اعلام می کنیم.

سرویس سیاسی- مدیرعامل ایران ایر درباره حادثه اصابت هواپیمای ایرباس 
در حین انتقال آن به آشیانه گفت: رسانه ها در این باره اغراق کردند و بال این هواپیما 
با تعمیرات معمولی در حال انجام است و این هواپیما دو روز دیگر به خط پروازی 
برمی گردد.چند روز گذشته در یک اتفاق عجیب، بال هواپیمای ایرباس سری ۳۰۰ 
متعلق به ناوگان ملی هما )ایران ایر( در حین انتقال به آشیانه فرودگاه امام خمینی به 
دهانه هنگر برخورد کرد و با این اشتباه غیر رایج، بال این هواپیما زخمی شد و یکی 
از سه هواپیمای پهن پیکر سری ۳۰۰ هما آشیانه نشین شد.شمس الدین فرزادی پور، 
مدیرعامل ایران ایر درباره این اتفاق و اینکه این هواپیما چه زمانی به خط پروازی 
بر می گردد، اظهار داشــت: اینکه بال یکی از ایرباس های پهن پیکر با مانع اصابت 
کرده، درست است اما اینکه خسارت سنگین بوده و هواپیما زمینگیر می شود کذب 
محض بوده و برخی از رسانه ها در این باره اغراق کرده اند.وی ادامه داد: تعمیر بال 
این هواپیما دم دستی و معمولی است و در حداکثر زمان دو روز آینده این هواپیما 
به چرخه  پروازی برمی گردد و فعال خواهد شــد.مدیرعامل ایران ایر با بیان اینکه 
خســارت این حادثه بسیار حداقلی بود، گفت: مشکل خاصی ایجاد نشده است، 
هیچ پروازی به دلیل تعمیر بال این هواپیما لغو نشد و تعمیرات بال این هواپیما طبق 
روال عادی در حال انجام است و به دلیل دو روز تعطیلات ایام تاسوعا و عاشورا 
این تعمیرات زمان برد وگرنه دو روز پس از این اتفاق هواپیما به خط برمی گشت.

فرزادی پور تاکیــد کرد: نمی دانم عده ای با چه نیتی در این باره بزرگ نمایی 
کرده و مدعی شدند که این هواپیما دچار خسارت سنگین شده و زمین گیر می شود.  

قادری نماینده مجلس شورای اسلامی:

وزارت صمت  بایدجلوی سوءاستفاده 
برخی صنوف را بگیرد

سعادتی بیشه سری عضو کمیسیون امنیت ملی:

کمیسیون امنیت روی طرح ساماندهی 
مهاجران کار می کند

مدیرعامل شرکت هواپیمایی جمهوری اسلامی ایران  :

درباره حادثه اغراق کردند
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